
 
 
Besluitenlijst van de openbare vergadering van de gemeenteraad van Leidschendam-Voorburg, gehouden op dinsdag 
3 februari 2009 in Huize Swaensteyn te Voorburg, aanvang 19.30 uur. 
 

(2009/4249) 
 
Aanwezig:   31 leden 

 
VVD: de dames H.I. Aris-van Neuren, A.J.W. van Baalen-van Eekelen,  W.H. Mijdam en de heren 

J. Brokke, R.J. Klop, E.G. Lamme, H.J. Plekenpol, D. Poos en P.F. Rozenberg, P.J.R. Baeten 
CDA: de dames A.M. van Boheemen, J.J. Bouw, M.W.P. Duermeijer en H.S. van Enk en de heren 

M.H.P. Jansen, A.P. Paardekooper 
PvdA: de dames M.J.H.A. van Giezen, N. Stemerdink en de heren A.B. Brussaard, H. Knoester, 

H. Oldersma en M.A.M. Oosschot  
SP: mevrouw I.S. Roza  
Gemeentebelangen: mevrouw I.G.H. Mallée-van Gerven, de heren N.F.J. Hooijmans en H.P. Klazenga  
GroenLinks: mevrouw M.C.J. Cornelissens, de heer J.N. van de Braak  (vanaf 19.45 uur) 
D66: mevrouw Ph. Hohage en de heer J.J.M. Schellings 
OPL-V:   
Fractie Jami: de heer E. Jami (tot 20.35 uur) 

 
Voorzitter: de heer R.P. Klop 
Griffier: de heer G.A. van Egmond 

 
De wethouders: mevrouw C.M. Zwartepoorte en de heren E.P. Beimers, M.A. Houtzager en G.G.J. Rensen 

 
Afwezig: mevrouw M. El Mousati (SP), de heren A.G. van den Berg (SP), P.M.M. van Ostaijen (CDA), 

P.C. Jansen (OPL-V), J.W. van der Sluijs (burgemeester)  
 
 

1. Opening, mededelingen en vaststelling agenda 
 
De heer Klop opent de vergadering om 19.30 uur en deelt mee dat hij in verband met ziekte van de 
burgemeester vanavond de raadsvergadering zal voorzitten. Hij heet de mensen op de tribune en vooral de 
jongerengemeenteraadsleden die vandaag een interessante en zware dag achter de rug hebben welkom.  
 
Mededelingen 
Mevrouw M. El Mousati (SP), de heer A.G. van den Berg (SP), de heer P.M.M. van Ostaijen, de heer P.C. 
Jansen (OPL-V) zijn met kennisgeving verhinderd. 
 
Op 12 januari 2009 is de heer Stokhuyzen onverwacht overleden. De heer Stokhuyzen was namens de VVD 
vanaf september 1982 tot en met september 1990 raadslid in de voormalige gemeente Voorburg. De 
bekende quizmaster ontpopte zich als een warm pleitbezorger voor het behoud van het eigen karakter van 
de gemeente Voorburg. Tijdens zijn laatste periode trok hij samen met vele Voorburgers fel ten strijde tegen 
de annexatieplannen van de gemeente Den Haag. Na de fusie tussen de gemeenten Voorburg en Den Haag 
bleef de heer Stokhuyzen zijn belangstelling voor het openbaar bestuur en het wel en wee in deze gemeente 
houden. De gemeente van Leidschendam-Voorburg is hem dankbaar voor zijn grote inzet voor haar 
samenleving.  
 
De fractie van GroenLinks stelt voor om het agendapunt 15, raadsvoorstel tot het vaststellen van de 
Afvalstoffenverordening Leidschendam-Voorburg (2008/24607), af te voeren en als bespreekpunt over te 
hevelen naar de agenda van de commissie OG van 17 februari 2009. 
De vergadering gaat hiermee akkoord.  
 
Toegevoegde agendapunten 
Als bespreekpunt is de beantwoording schriftelijk vragen van de CDA-fractie inzake stimulering lokale 
economie (2009/210) aan de agenda als agendapunt 19 toegevoegd. Dit wordt na agendapunt 5 behandeld.   
 
Mevrouw Van Giezen (PvdA) wil met een initiatiefvoorstel komen. Dit punt zal na punt 19 worden  
behandeld. 
 
2. Spreekrecht burgers 
 
De heer M. Roos, leerling 6 vwo van het Dalton, maakte vanmiddag deel uit van de jongerengemeenteraad.  
Hij geeft een toelichting op de projectkeuze van de jongerengemeenteraad. Basisschool Trampoline heeft 
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een project ‘Waar Staat de Tomatenfabriek’ ingediend. De school heeft een volkstuinencomplex met weinig 
mogelijkheden om dat te exploiteren. Zij wil geld van de gemeente om kinderen gezamenlijk te leren hoe het 
in de natuur toegaat. Zijn fractie Rood wilde de tomatenfabriek steunen en heeft daarnaast een amendement 
ingediend om de resterende 4800 euro die van de 10.000 euro over is in een gemeentepot te stoppen om 
ervoor te kunnen zorgen dat andere scholen die eenzelfde project willen starten daaruit geld kunnen halen 
voor het kopen van materialen. Trampoline kan de scholen daarbij helpen. Het amendement is aangenomen 
met 21 stemmen voor en 14 stemmen tegen. Het project Waar Staat de Tomatenfabriek is dan ook met 21 
stemmen voor en 14 stemmen tegen aangenomen. Hij roept op om door te gaan met de 
jongerengemeenteraad omdat het een geweldig project is. 
 
Mevrouw I. Pronk spreekt in over het initiatiefvoorstel van de heer Jami. Zij vertelt over de situatie van haar 
dochter en haar loverboy. De kinderrechter besloot haar dochter over te brengen naar een justitiële 
jeugdinrichting ter zelfbescherming. Het deed haar veel om haar dochter vanachter de tralies haar 
goedendag te zien zwaaien terwijl haar pooierboy vrij rondliep. De opsluiting in de justitiële jeugdinrichting 
heeft haar dochter geen goed gedaan. Zij ging daar naar school met jongens die strafrechtelijk geplaatst 
waren. Er waren daar ook vrienden van haar pooierboy die in korte tijd wist waar haar dochter zat. Hij begon 
haar dochter brieven te schrijven. Met een groep ouders van lotgenoten komt zij eenmaal per maand bij 
elkaar. Het verbaasde haar dat de ouders van slachtoffers in het zuiden alle gegevens van de pooierboy van 
hun dochter aan de politie hadden doorgegeven. De politie daar doet iets met die gegevens en vervolgt 
pooierboys enige tijd. Die gegevens had zijzelf ook aan de politie van Leidschendam-Voorburg doorgegeven. 
Het kan toch niet zo zijn dat bij het ene politiebureau wel iets met informatie over dit soort jongens gedaan 
wordt en bij het andere bureau niet? Op het moment verblijft haar dochter in het buitenland om van de 
praktijken van deze jongen los te komen. Zij pleit voor een goede adequate aanpak van dit soort jongens. 
Gemeenten moeten samenwerken, hun krachten bundelen en onderling informatie uitwisselen over dit soort 
praktijken. Ook moet een meldpunt voor de slachtoffers in het leven worden geroepen waar hulp wordt 
geboden en opvangplekken worden geregeld.  
 
3. Vragenuur 
 
De heer Jami (Fractie Jami) stelt vragen over subsidies aan clubs en verenigingen die sport organiseren 
voor allochtonen. Hij vraagt of de wethouder het met hem eens is dat het huidige discriminatoire beleid voor 
meer strubbelingen in de samenleving gaat zorgen. Waarom maakt de wethouder zo’n duidelijk onderscheid 
tussen allochtonen en autochtonen? Vindt de wethouder allochtonen zieliger dan autochtonen? Waarom 
voert de wethouder geen algemeen sportbeleid voor alle inwoners van Leidschendam-Voorburg in plaats van 
een specifiek beleid?  
 
Wethouder Rensen subsidieert geen sportverenigingen die zich vooral bezighouden met alle activiteiten 
voor allochtonen of zelf uit allochtonen bestaan. Het college subsidieert organisaties die zich vooral richten 
op activiteiten van allochtonen of die zelf voornamelijk uit allochtonen bestaan. Organisaties op islamitische 
grondslag worden niet gesubsidieerd. Het college past geen discriminatoire maatregelen toe bij het verlenen 
van subsidies. Dat zou in strijd zijn met artikel 1 van de Grondwet. De subsidies zijn op de Algemene 
Subsidieverordening gebaseerd. Het college maakt geen onderscheid tussen autochtone en allochtone 
organisaties. Soms wordt het beleid op bijzondere doelgroepen gericht die onvoldoende deelnemen aan de 
maatregelen die het college in het generieke beleid probeert te bereiken. De heer Jami doelt op een bedrijf 
Multi Fysio dat een heel bijzondere manier heeft gevonden om een aantal oudere allochtone vrouwen te 
laten sporten. Die krijgen korting op de toegangsprijs. Ze sporten onder begeleiding van vrouwelijke 
sportinstructeurs. Hij ziet niet in wat je daar op tegen kunt hebben.   
 
De heer Jami (Fractie Jami) is verontrust over de antwoorden van de wethouder. Bij de voorjaarsnota zal hij 
een motie van wantrouwen indienen indien er geen verandering in beleid komt.  
 
De heer Schellings (D66) stelt vragen over de start van het communicatietraject Leidschenhage. Is het juist 
dat afgelopen donderdag kaarten zijn verspreid met een uitnodiging om deel te nemen aan de discussie 
rond de ontwikkelingen in Leidschenhage? Welke criteria zijn aangelegd om te bepalen wie voor een 
dergelijke kaart in aanmerking komt? Hoe zijn deze kaarten verspreid? Is het juist dat op de kaart 
aangegeven is dat verdere informatie naast het internet onder andere ook bij de balie van het stadskantoor 
te verkrijgen is? Zijn de signalen juist die D66 ontvangen heeft van iemand die na ontvangst van de kaart 
naar het stadskantoor is gegaan en daar gehoord heeft dat men van niets wist? Wil het college nagaan hoe 
schoonheidsfoutjes van een dergelijk belangrijk communicatietraject kunnen worden voorkomen? 
 
Wethouder Houtzager weet niet op welke wijze de kaarten zijn verspreid. Hij zal deze vraag schriftelijk 
beantwoorden. Ook zal hij nog beantwoorden in welk aandachtsgebied deze kaarten verspreid zijn. Op de 
overige vragen kan hij in bevestigende zin antwoorden. De betrokkene over wie D66 spreekt, kwam naar de 
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balie op het moment dat de medewerkers nog niet geïnstrueerd waren. Dat is de volgende ochtend gebeurd. 
Tot nu toe hebben zich 110 geïnteresseerden gemeld om over Leidschenhage mee te praten. Hij roept de 
raadsleden en collegeleden op om zaterdag 7 februari naar de Toekomstmarkt te komen en hun inbreng te 
leveren. Het college zal er alles aan doen om in de toekomst de door de heer Schellings genoemde 
schoonheidsfoutjes te voorkomen.  
                                        
4. Bekrachtiging besluit van de jongerengemeenteraad 2009 inzake projectkeuze (2009/1536)  
 
De indieners van het project Waar Staat de Tomatenfabriek, leerlingen van basisschool Trampoline, geven 
een presentatie over het project.  
 
De heer Brokke (VVD) steunt de projectkeuze van de jongerengemeenteraad. Ook sluit hij zich bij de heer 
Rood aan om de jongerenraad of het jongerendebat te continueren.  
 
De heer Jansen (CDA) sluit zich hierbij aan. Het doel om jongeren met de gemeentepolitiek in aanraking te 
brengen is dit jaar goed geslaagd. De projectkeuze van de jongerenraad moet de raad overnemen. Hij staat 
het volgend jaar houden van een jongerenraad voor.  
 
Mevrouw Stemerdink (PvdA) vindt dat er volgend jaar weer een jongerenraad moet komen. De fractie kan 
zich volledig in het voorstel vinden dat de jongerenraad heeft gekozen.  
 
Mevrouw Roza (SP) neemt haar petje af voor Niels en Anna die vanavond voor een zaal vol mensen hun 
presentatie hebben gehouden. Ook haar fractie is heel erg blij met het project.  
 
De overige fracties gaan akkoord met de projectkeuze van de jongerenraad.  
 
De raad wil de indieners van de projecten en de raadsleden complimenteren met het feit dat het niveau van 
de debatten dit jaar erg hoog lag. De heer Knoester wordt bedankt voor het vervangen van de voorzitter van 
de jongerenraad evenals alle anderen die deze dag mogelijk hebben gemaakt.  
 
Wethouder Zwartepoorte sluit zich bij de enthousiaste commentaren van de raad aan. Zij zal andere 
scholen informeren over de kans om een dergelijke schooltuin te starten. Zij complimenteert Trampoline met 
het ingediende project.  
 
Het voorstel wordt unaniem aangenomen.  
 
5. Raadsvoorstel tot vaststelling van het voorlopig ontwerp voor de verbindingsweg tussen de 

N206 en de Huyssitterweg in Stompwijk (2008/24370) 
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) vindt de omleidingsweg een prima plan en ook de manier waarop het 
plan via een inspraakproces tot stand is gekomen is een goede zaak. GroenLinks is tegen onnodige 
aantasting van het groen. Zij hecht aan een groene inpassing van de nieuwe weg tussen de N206 en de 
Huyssitterweg in Stompwijk. De fractie vraagt de gemeenteraad een groenplan te ontwikkelen dat aangeeft 
waar bomen en struiken geplant moeten worden. Ook zal de weg landschappelijk goed ingepast moeten 
worden. Het plan moet ook een gunstige werking hebben op de uitstoot van CO2. Daartoe dient GroenLinks 
een motie in.  
 
Motie 1  
 
Agendapunt:  Raadsvoorstel tot vaststelling van het voorlopig ontwerp voor de verbindingsweg 

tussen de N206 en de Huyssitterweg in Stompwijk 
Onderwerp:   Groenplan Stompwijk 
Motie van de leden:  M.C.J. Cornelissens en J.N. van de Braak (GroenLinks) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg in vergadering bijeen 
op 3 februari 2009, gehoord de beraadslagingen. 

 

Constaterende dat: 
- De aan te leggen weg zich bevindt in een landelijke omgeving, midden in het Groene Hart; 
- Het van belang is de landschappelijke en groene waarde van dit gebied te behouden; 
- Een natuurlijke inpassing in deze een vereiste is; 
- Aanplant van groen en bomen de uitstoot van CO2 reduceert. 
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Overwegende dat: 
- Bomen en struiken de verontreinigde lucht zuiveren; 
- Een boom per jaar ca 0,1 kg fijnstof opvangt; 
- Bomen en struiken een verfraaiing zijn; 
- Een groene aanplant asfalt kan camoufleren. 
 
Draagt het college op om voor het betreffende gebied een groenplan op te stellen met daarin de volgende 
onderdelen: 
- Het aanplanten van een hoeveelheid groen ter compensatie van het opgeofferde groen; 
- De weg zoveel mogelijk camoufleren; 
- Het aangeven van de exacte plaatsing van bomen en struiken in het weidelandschap.  
Een deel van de realisatie kan gefinancierd worden vanuit het beschikbare budget. Daarnaast stellen we 
voor om sponsors te werven zowel binnen Stompwijk als daarbuiten. Bedrijven en particulieren kunnen op 
deze wijze een boom adopteren die hun naam draagt. 
 
M.C.J. Cornelissens 
J.N. van de Braak 
 
GroenLinks dient nog een motie in om de breedte van de weg aan het standaardprofiel van 5,5 m aan te 
passen dat voor een 60 kilometerweg geldt in plaats van de in het plan genoemde 7 m. GroenLinks vindt het 
niet nodig een weg van 7 m aan te leggen en onnodig extra groen op te offeren.  
 
 
Motie 2  
Agendapunt:    Raadsvoorstel tot vaststelling van het voorlopige ontwerp voor de verbindingsweg 

  tussen de N206 en de Huyssitterweg in  
Onderwerp:   Breedte van de weg 
Motie van de leden:  M.C.J..Cornelissens en J.N. van de Braak (GroenLinks) 
 
De raad van de gemeente Leidschendam-Voorburg, in vergadering bijeen op 3 februari 2009,  
 
Gehoord de beraadslagingen. 
 
Constaterende dat: 
- In het plan staat vermeld dat de weg een breedte zal krijgen van 7 meter 
- Dat het standaardprofiel voor een 60-km weg 5.50 meter is 
- De weg uitkomt op de N206 die een breedte heeft van 5.90 meter 

 

Overwegende dat: 
- Het hier gaat om een verbindingsweg binnen de kern van Stompwijk en het geen doorgaande route betreft 
- Brede wegen uitnodigen tot harder rijden 
- Brede wegen een aantrekkende werking hebben 
- Een bredere weg ten koste zal gaan van het bestaande groen 

Verzoek het college  

de breedte van de weg aan te passen aan de standaardbreedte die voor een 60 km weg geldt te weten 5.50 
meter. 

M.C.J. Cornelissens 
J.N. van de Braak 
 
 
Mevrouw Roza (SP) vraagt of met bewoners alleen over de verbindingsweg of ook over de ligging en de 
breedte van de weg is gesproken.  
 
De heer Schellings (D66) is zoveel mogelijk voor uitvoering van de plannen. Alles wat vertraging kan 
opleveren, zou hij betreuren. De motie over de breedte van de weg vindt hij te veel op details ingaan om 
haar te steunen.  
 
De heer Oldersma (PvdA) vindt dat het plan zo snel mogelijk moet worden uitgevoerd om Stompwijk 
leefbaarder te maken.  
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Mevrouw Bouw (CDA) zegt dat de verbindingsweg verbetering voor de inwoners en ondernemers van 
Stompwijk geeft. Ook de recreanten krijgen straks meer ruimte. Geaccepteerd moet worden dat voor 
sommige groepen het wat minder prettig zal zijn dat de verbindingsweg er zal komen. De fractie kan zich in 
de voorgestelde wijze van financiering vinden. Zij zou het college willen vragen voortvarend met het plan 
verder te gaan. Haar fractie is het niet duidelijk waarom GroenLinks een andere breedte aan de weg wil 
geven.  
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) merkt op dat uit de beantwoording van de brief van de heer Wijnhoven 
op pagina 3 blijkt dat over de breedte van de weg nog discussie gaande is.  
 
Mevrouw Bouw (CDA) antwoordt dat de wethouder in de commissievergadering heeft meegedeeld dat er 
goede redenen zijn om niet naar het voorstel van GroenLinks te kijken. Zij kan zich daarin prima vinden. Om 
in dit stadium het profiel van de weg vast te leggen is voor haar fractie nog een brug te ver. Zij hoort graag 
het standpunt van de wethouder over het groen.  
 
De heer Poos (VVD) vraagt of er sponsorgelden en subsidies voor het plan binnen zijn gekomen. Het 
versmallen van de weg brengt geen verbetering aan in de veiligheid ervan. Het is niet verstandig om de weg 
te versmallen omdat er straks breed materieel overheen rijdt. Ook is het nog niet bekend hoeveel verkeer er 
over de weg zal gaan rijden. De fractie kan de motie niet steunen. De raad kan het college vragen om het 
groen in de verdere uitwerking van de plannen mee te nemen. De kosten van het uitvoeren van de motie van 
GroenLinks zijn nog niet duidelijk. De VVD zal de motie niet steunen.  
 
Wethouder Beimers zal de landschappelijke inpassing van de weg nog extra door een landschapsarchitect 
laten bekijken. De inpassing zal binnen het streekeigen karakter van het gebied moeten plaatsvinden. 
Voorzichtig moet met het planten van bomen langs de weg worden omgegaan omdat dit zichtlijnen verstoort. 
De weg moet op een landschappelijk verantwoorde wijze worden aangelegd met respect voor het gebied en 
inachtneming van bestaande zichtlijnen, het vlakke polderlandschap en de specifieke karaktertrekken van 
het gebied, waaronder de aanwezigheid van veel weidevogels.  
        
 
De verbindingsweg wordt aangelegd om ervoor te zorgen dat het drukke verkeer op de Dr. Van Noortstraat 
minder wordt. De functie van de verbindingsweg is om landbouwverkeer en wat breder verkeer van 
voertuigen met een breedte van ongeveer 3 m te kunnen afwikkelen. Op deze weg rijden meer 
landbouwvoertuigen dan op de N206. Bij de verdere ontwikkeling van het definitieve ontwerp zal naar de 
detaillering en de dimensionering worden gekeken. Hij ontraadt de aanvaarding van de moties over de 
verbindingsweg. Het college hecht aan het voorliggende voorstel. De verdere detaillering in het definitieve 
ontwerp zal aan de raad worden voorgelegd. Over de bekostiging van de Stompwijkse weg heeft hij geen 
nieuwe zaken te melden. De snelheid waarmee de weg kan worden gerealiseerd hangt van de 
bouwmethode en het beschikbare budget af. De plannen voor het Kulturhus zullen voor de zomer van 2009 
naar de raad komen zodat daarmee tempo kan worden gemaakt.  
 
Toezegging door Wethouder Beimers: 
- De intentie van de motie van GroenLinks wordt betrokken bij de verdere ontwikkeling van het 

ontwerp. Met het definitieve ontwerp komt hij weer terug naar de raad. Dan is de inpassing van de 
weg in detail uitgewerkt.  

 
Tweede termijn  
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) meldt dat na de toezegging van de wethouder dat hij zorgvuldig naar 
de landschappelijke inpassing van de weg zal laten kijken, zij de groenmotie intrekt. De argumenten die 
vanavond over tafel zijn gegaan hebben haar niet overtuigd van de noodzaak om deze weg breder dan de 
N206 te maken. Zij vraagt of de wethouder naar de breedte van de weg wil kijken. Zij handhaaft de motie.  
 
Mevrouw Roza (SP) sluit zich bij de motie over de aanpassing van de verbreding van de weg aan.  
 
De heer Klazenga (Gemeentebelangen) kan zich goed vinden in het voorliggende voorstel. Ook zijn fractie 
is voor leefbaarheid in Stompwijk. Zijn fractie steunt de motie niet omdat de wethouder nog over de inrichting 
van de weg nadenkt.  
 
De heer Schellings (D66) steunt de motie niet omdat het zijn fractie te snel gaat om de raad te laten 
uitspreken de weg aan te passen terwijl er nog discussie over de inrichting van de weg plaatsvindt.  
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De heer Oldersma (PvdA) roept op om in te zetten op vervolgprojecten die in Stompwijk noodzakelijk zijn. 
Dat is zorgelijker dan de inrichting van de weg. Zijn fractie steunt de motie niet omdat hij de breedte van de 
weg aan experts wil overlaten. Wel zou hij graag zien dat de weg twee gescheiden rijstroken krijgt zodat men 
elkaar niet kan passeren. Hij is voor het voorstel en hoopt dat de weg zo snel mogelijk wordt gerealiseerd.  
   
Mevrouw Bouw (CDA) kan zich in het voorlopig ontwerp vinden. Zij vindt het prettig dat de wethouder naar 
de breedte van de weg wil kijken. Zij zal de toezegging van de wethouder dat hij met het project snelheid zal 
betrachten goed in de gaten houden.  
 
De heer Poos (VVD) hoopt dat de wethouder de financiering van de weg voortvarend wil oppakken.  
 
Toezegging door Wethouder Beimers: 
Op een ander moment zal op de financiële aspecten in worden gegaan aan de hand van een 
tussenrapportage. Dan kan daarover van gedachten worden gewisseld. Op het moment van de 
tussenrapportage zal hij nog terugkomen.  
 
De voorzitter brengt de motie in stemming.  
De motie wordt verworpen. De fracties van SP en GroenLinks stemmen voor de motie.  
 
Het voorstel wordt unaniem aangenomen.  
 
19. Beantwoording schriftelijke vragen van de CDA-fractie inzake stimulering lokale economie 

(2009/210) 
 
Mevrouw Van Enk (CDA) heeft schriftelijke vragen gesteld naar aanleiding van de kredietcrisis en de 
effecten ervan op de lokale economie. Uit de beantwoording door het college heeft haar fractie het idee dat 
er geen gevoel van urgentie bestaat om zelf actief een tandje bij te zetten om te reageren op de kredietcrisis. 
Haar fractie wil graag dat het college met concrete maatregelen komt. Zij wil een motie indienen om het 
college op te roepen om te kijken waar het gemeentebestuur de lokale economie kan ondersteunen. 
 
Motie 3 
 
Agendapunt 20: beantwoording schriftelijke vragen van het CDA inzake stimuleren lokale economie.  
 
Motie van de leden: H.S. van Enk, A.P. Paardekooper en D. Poos  
 
De raad van de gemeente Leidschendam - Voorburg in vergadering bijeen op  
3  februari 2009.  
 
Constaterende dat:  

 nagenoeg de gehele economie als gevolg van de kredietcrisis in een neerwaartse spiraal terecht lijkt 
te zijn gekomen; 

 dit ten koste begint te gaan van veel werkgelegenheid en dat wij hiervan de gevolgen ook op lokaal 
niveau gaan voelen; 

 algemeen de overtuiging bestaat dat het bedrijfsleven zelf, maar ook de overheid (Rijk, provincies en 
gemeenten) een rol te spelen hebben om deze negatieve ontwikkeling te keren.  

 
Overwegende dat: 

 ook onze gemeente wel degelijk een aantal instrumenten in handen heeft om de lokale economie te 
stimuleren; 

  in de beantwoording van de bovengenoemde schriftelijke vragen van het CDA deze mogelijkheden nu 
nog onvoldoende concreet worden aangedragen;  

 deze mogelijkheden er wel degelijk zijn en bijvoorbeeld door het MKB Leidschendam-Voorburg recent in 
hun 10 puntenplan zijn benoemd.   

 
Verzoekt het College: 

 Op zeer korte termijn een aantal concrete maatregelen te nemen waardoor de lokale economie een 
extra stimulans zal krijgen, waarbij het met name zal kunnen gaan om: 
- het versneld betalen (binnen 3 weken) van leveranciers / opdrachtnemers; 
- aangevraagde vergunningen sneller te beoordelen en te verlenen; 
- bij aanbestedingen er voor te zorgen dat ook lokale bedrijven kunnen meedoen; 
- de opzet van een zogenoemd “startershuis”voor ZZP’ers; 
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- enkele geplande bouwprojecten zo mogelijk sneller uit te voeren;  
- (versneld) revitaliseren van enkele bedrijventerreinen / aanpassingen aanbrengen;   
- het initiatief Samenwerking Onderwijs Bedrijfsleven + UWV/CWI (SOB+); 
- werknemers die hun baan verliezen een werk-naar-werk arrangement aanbieden.  

 Zo dergelijke initiatieven extra geld vragen dan zou dit bij de VJN 2009 aan de Raad kunnen worden 
voorgelegd.   

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
H.S. van Enk 
A.P. Paardekooper 
D. Poos 
 
De heer Poos (VVD) heeft samen met het CDA de motie ingediend om het college op te roepen concrete 
maatregelen te nemen om de kredietcrisis in deze gemeente zoveel mogelijk te beperken.  
 
De heer Oldersma (PvdA) vraagt wat de indieners van de motie hebben bedoeld met het laten meedoen 
aan aanbestedingen door lokale bedrijven. Verbetering van de werkgelegenheid zou door een aantal te 
nemen milieumaatregelen die de PvdA al in een eerder stadium heeft genoemd, kunnen plaatsvinden. Is 
daar al iets mee gedaan? Hoe staat het met de kredietverlening door de banken? Wil het college de 
plaatselijke bankkantoren daarop aanspreken? Kan de gemeente voor de leningen van lokale ondernemers 
garant staan indien dit nodig is?   
 
De heer Schellings (D66) pleit er niet voor overhaast ad-hocmaatregelen te nemen en beslag te leggen op 
het gemeentefonds. De motie impliceert dit. Als ondernemers geholpen worden, komt de gemeente er straks 
achter dat er geen geld meer is voor verenigingen en andere sociale doeleinden. Het college moet bij de 
voorjaarsnota een integrale afweging maken. Het college moet de investeringen in 2009 waarover besluiten 
zijn genomen aan het einde van het jaar hebben uitgevoerd. Dat is de manier om lokale ondernemingen te 
steunen. 
 
De heer Van de Braak (GroenLinks) merkt op dat duurzame maatregelen naar voren gehaald kunnen 
worden. Hij neemt aan dat lokale bedrijven aan aanbestedingen mee kunnen doen. Die zin in de motie 
begrijpt hij dan ook niet goed.  
 
Mevrouw Roza (SP) vindt dat de verkorting van de vergunningverlening niet ten koste moet gaan van de 
zorgvuldigheid en de inspraakprocedure. Hoeveel extra geld denken het CDA en de VVD voor uitvoering van 
de motie nodig te hebben?  
 
De heer Klazenga (Gemeentebelangen) vindt dat de zaken die in de motie staan voorvarend door het 
college worden opgepakt. De motie is op dit moment dan ook overbodig.  
 
Wethouder Zwartepoorte zegt dat het nog te vroeg is om de gevolgen van de kredietcrisis voor het midden- 
en kleinbedrijf te duiden. Lokaal heeft zij nog geen concrete voorbeelden van bedrijven gehoord die door de 
kredietcrisis zijn getroffen. De gemeente moet zeker bekijken of er sneller betaald kan worden. Door een 
digitaal loket voor ondernemers in te voeren, moet het mogelijk zijn vergunningen sneller te verlenen. Het 
college heeft een aanbestedingsfolder uitgebracht. Afgesproken is dat waar mogelijk een lokaal bedrijf onder 
de drie uitgenodigde bedrijven een aanbieding kan doen.  
 
Toezegging door Wethouder Zwartepoorte: 
zal de te treffen maatregelen op een rij zetten en inbrengen in de commissie AZ van 1 april 2009. Kleine 
maatregelen die geld kosten, zal zij aan de raad voorleggen.  
 
Tweede termijn 
              
Mevrouw Van Enk (CDA) heeft de toezegging van de wethouder gekregen om in de commissie AZ terug te 
komen met een plan voor te nemen maatregelen. Zij zal de motie niet in stemming brengen.    
 
De heer Schellings (D66) zou iedereen nog eens willen laten kijken naar de instrumenten van de raad om 
zaken aan de orde te stellen. De raad kan interpelleren, van de vragenronde gebruikmaken, een agendapunt 
opvoeren waarbij het college ook om toezeggingen kan worden gevraagd. Moties zijn niet bedoeld om een  
discussie op gang te brengen.             
 
20. Indiening van een initiatiefvoorstel van PvdA/VVD                          
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Mevrouw Van Giezen (PvdA) pleit ervoor het college te verplichten om jaarlijks voor het begin van de winter 
een antigriepprik te halen.   
 
De heer Schellings (D66) vindt wel dat een antigriepprik aan het college kan worden aangeboden maar het 
toedienen ervan niet verplicht kan worden.  
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) is er ook op tegen de antigriepprik verplicht te stellen.  
 
Wethouder Houtzager zal moeten onderzoeken of een jaarlijkse antigriepprik voldoende is om de ziekte 
tegen te gaan. Het voorstel is ondeugdelijk omdat de financiële middelen er niet in voorzien om dit 
initiatiefvoorstel tot uitvoering te brengen.            
 
Mevrouw Van Giezen (PvdA) denkt dat de bezorgdheid voor de gezondheid van de collegeleden goed is 
overgekomen. Zij trekt het initiatiefvoorstel in.  
 
6. Initiatiefvoorstel van E. Jami inzake ketenaanpak pooierboys (2009/1559)   
 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 
 
7. Raadsvoorstel voor een voorbereidingskrediet sporthal, parkeergarage en buurtpark 

Marcellus Emantslaan (2009/1160) 
 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 

 
8. Raadsvoorstel tot vaststelling aanpassingen randvoorwaarden en voorlopig ontwerp 

bouwplan Rustoord (2009/1160) ( 2008/21709) 
 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 
 
9. Raadsvoorstel tot het nemen van een beslissing op de 37 bezwaarschriften tegen het 

voorbereidingsbesluit van 4 juni 2008 inzake herziening van het bestemmingsplan Koningin 
Wilhelminalaan e.o. (2008/27203) 

 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 
 
10. Raadsvoorstel voor de vaststelling van een procedureverordening planschadevergoeding ex 

artikel 6.1 Wro alsmede het aanvraagformulier (20089/26009) 
 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 
 
11. Raadsvoorstel tot vaststellen van het archeologiebeleid Het bodemarchief ontrafeld 

(2008/26867) 
 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 
 
12. Raadsvoorstel over aanbevelingen raadswerkgroepindicatoren (2008/28274) 
 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 
 
13. Raadsvoorstel tot het wijzigen van de vergoedingensystematiek Rekenkamercommissie 

Leidschendam-Voorburg en Rijswijk (2008/29061) 
 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 
 
14. Raadsbrief over quickscan gemeentelijke organisatie (2008/28403) 
 
Het voorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aangenomen. 
 
15. Raadsvoorstel tot het vaststellen van de Afvalstoffenverordening Leidschendam-Voorburg 

(2008/24607) 
 
Het raadsvoorstel wordt op verzoek van de fractie van Groenlinks overgeheveld naar de commissie OG van 
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17 februari 2009.. 
 
16.  Raadsvoorstel over ontslag commissielid A.R. van der Holst in de commissie 

Maatschappelijke Activiteiten (2009/1586) 
 
Het raadsvoorstel wordt zonder beraadslaging en stemming aanvaard. 
 
17. Verslag raadsvergadering 16 december 2008 (2009/1568) 
 
Het verslag wordt conform vastgesteld. 
 
18. Lijst van ingekomen stukken (2009/1589) 
 
Brief 1.5 wordt op verzoek van GroenLinks voor advies naar het college gestuurd en overgeheveld naar de 
commissie OG van 17 februari 2009. 
 
Mevrouw Cornelissens (GroenLinks) vraagt naar aanleiding van 2.11 of dit jaar wordt deelgenomen aan de 
Week van de Vooruitgang en welke activiteiten gepland staan.  
 
Het college geeft hier voor het einde van de week per e-mail antwoord op.      
 
Brief 2.14 zal op verzoek van GroenLinks naar de commissie OG van 31 maart 2009 worden overgeheveld 
waarbij het standpunt van het college wordt toegevoegd.  
 
Brief 2.15 wordt naar de commissie OG van 17 februari overgeheveld. 
 
Punt 3.7 wordt naar de commissie OG van 17 februari overgeheveld.  
 
Punt 3.9 wordt naar de commissie OG van 17 februari overgeheveld.   
 
De overige stukken worden voor kennisgeving aangenomen. 
 
21. Sluiting 

 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.10 uur. 
 
Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van de raad der gemeente Leidschendam-Voorburg, d.d.  
 
 
De griffier,       De voorzitter, 
 


